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 انقلابی بودن 
به معنای تخریب نیست

عضو جامعــه روحانیت مبارز گفت: باورکنیم که این 
موضوع فیش های حقوقی یــک نوع فریب بود که 
هم مردم به مسئولین بدبین بشوند که حقوق اضافی 

گرفته اند.  
حجت الاســام ســید مهدی طباطبایی، روحانی 
اصولگرا و اســتاد اخاق در مصاحبه با ایسکانیوز 
گفــت:  الان بحــث روز ، کلمــه "انقابــی عمــل 
کــردن" اســت، انقابی همان اســت که خودمان 
هــم قبــل از پیروزی انقــاب به هم مــی گفتیم و 
کارهایی می کردیم که جنبــه تحرک مردم بر علیه 

حکومت داشت. 
طباطبایی بــا بیان اینکه اخیرا چــون کلمه انقاب 
مطرح شده است،خیلی ها از انقاب تخریب فهمیده 
انــد و فکر می کنند دولت را تخریب می کنند گفت: 
اما نمی دانند که تنها دولت مطرح نیست بلکه با این 
کار به حکومت ضربه می زنند.این که حکومت ضربه 

بخورد من خیلی دلم می سوزد.

 فیش های حقوقی نوعی فریب 
برای تحریک مردم بود

وی با اشــاره بــه اینکه یک شــعاری کــه ما اول 
داشــتیم و برای تخریــب و تقابل حکومت شــاه 
بــه کار می رفت، روشــنگری موضوعــات برای 
فقــرا علیه اغنیاء بود و اســتفاده ما از کلمه هایی 
همچون پابرهنه ها، زاغه نشینان،مســتمندان و 
مســتضعفین بود اظهار کرد: اما امروز هم همین 
کلمات را عــده ای به عنوان انقــاب به کار می 
برند که این جای فکر و اندیشه دارد. ما آن روز می 
خواســتیم قدرت را از بین ببریم و اساسا تحریک 
کنیــم ، امــروز با ایــن کارهــا مگر مــی خواهیم 

حکومت را از بین ببریم؟
طباطبایی افزود: هیچ می دانید که نتیجه تحریک 
فقرا چه خواهد شــد؟ وقتی شــما مــی گوئید فیش 
حقوقــی فان مبلغ و فان مبلغ، کســی که نداردبا 
خودش مــی گوید پس من چــه دارم؟ این تحریک 

است.
این معلم اخاق تاکید کرد: باورکنیم که این موضوع 
فیش های حقوقی یک نوع فریب بود که هم مردم 
به مسئولین بدبین بشــوند که حقوق اضافی گرفته 
انــد. هــم از آن هایی که باید پــول بگیرند، منحرف 
و منصرف بشــوند. وی با اشــاره به اینکه این کلمه 
انقابی امروز به معنای تخریب نیست اضافه کرد: 
بلکه یعنی بهتر عمل کردن و این تفهیم نشود سخت 
اســت و الان در بعضــی از موارد مثــل پرداختن به 
این فیش های حقوقی مشــکل بوجود امده است.
البتــه فکر نکنید من می خواهــم دفاع کنم. نه کار 
بدی کرده اند کسانی که این حقوق های نجومی را 
گرفته اند.محکوم است اما این محکومیت نباید ما 

را از اصل منحرف کند.
طباطبایی در بخش دیگری از این مصاحبه با اشاره 
به اینکــه روحانی خودش جزء اصولگراهاســت و 
ایشــان را به اصاح طلبان نسبت می دهند اظهار 
کــرد: امــا اصولگراها چه کســانی هســتند؟ اگر 
بخواهیــم فقط دو نفر را کــه در جریان اصولگرایی 
مشهور هستند را اصولگرا بدانیم که هیچ یک از آن 
ها در انتخابات دوره قبــل رای نیاوردند. پس فقط 
آن ها نیســتند. دیگران هم هســتند.اما اصولگرا 
کســانی هستند که معنی انقاب را بفهمند و خوب 
درک کننــد. به این فرد مــردم رای می دهند. حالا 
می خواهد اسم آن هر چه باشد، اصولگرا یا اصاح 

طلب. فرقی نمی کند.

حقوق های نامتعارف؟ این ها حرام خواری است!
احمد توکلی: حکومت اگر می خواهد سالم باشد، باید مردم را مهمیز نزند و مردم آزاد باشند حرفشان را بزنند

احمد توکلی، یکی از مردان سیاســت ایران اســت که تمرکز او در همه این ســال ها عمدتاً نه روی بازی های سیاسی، که روی اقتصاد بوده اســت. توکلی در دولت محمدعلی رجایی، سخنگوی دولت بود و 
در کابینه اول میرحســین موســوی وزارت کار و امور اجتماعی را بر عهده داشــت. او اما به دلیل اختلافش با سیاست های چپ گرایانه اقتصاد دولتی موســوی، از این سمت کناره گرفت تا نشانی باشد بر 
مخالفت شدیدش با اقتصاد دولتی. با این حال میانه این اقتصاددان با سیاست های اقتصادی راست گرایانه دولت هاشمی نیز چندان بهتر نبود و در این سال ها یکی از منتقدان بزرگ سیاست های تعدیل 
اقتصادی و مدل نئوکلاســیک بوده اســت.  توکلی حالا پس از چهار دوره نمایندگی مجلس، همچنان به اقتصاد دولتی و مدل نئوکلاســیک پیاده شده در ایران نقد دارد و مشکلات امروز اقتصاد ایران و نیز 
فساد موجود در آن را ناشی از این دو می داند. او همچنین فساد اقتصادی را در ایران سیستماتیک می داند؛ به این معنا که خودِ دستگاه های مقابله با فساد آلوده شده اند.  »تابناک« با احمد توکلی درمورد 

اقتصاد ایران، مشکلاتش و نیز فسادی که دامنگیر آن شده، گفت و گو کرده است که مشروح بخش دوم این گفت و گو را می خوانید.

مردم باید آزاد باشند حرفشان را بزنند
آقــای توکلی شــما در نامه اخیر خــود به دادســتان تهران، 
آزادی رسانه ها را شرط مبارزه با فساد اقتصادی خوانده اید. 
همچنیــن بارها از اهمیت و کارایی ان.جی.او ها یا ســمن ها 
برای مبارزه با فســاد نام برده اید. فکر نمی کنید باید اولویت 

را به توسعه سیاسی داد؟
من به این جور تفکیک های پررنگ قائل نیستم. چون واقعیت زندگی مزجی 
اســت و نمی توان مرز روشــنی بین وجوه متفاوت حیــات فردی و اجتماعی 

کشــید. جنبه های مختلف زندگــی با هم درآمیخته 
اند، مزج شــده هســتند. تقدم و تأخر توسعه سیاسی 
و توسعه اقتصادی بیشــتر رتبی است تا عینی. یعنی 
شــما می گویید اهمیت این یکی بیشــتر است. شما 
در زندگی واقعی به آزادی احتیاج دارید، برای اینکه 
حرف بزنیــد. یعنی وقتی حــرف اقتصادی می زنید، 
حرف سیاســی می زنید و کار سیاســی می کنید، به 
آزادی احتیاج دارید. لذا بنده اگر قائل به تقدم باشم، 
به تقدم رتبی قائل هســتم. من آزادی را برای تعالی 
یــک ملت خیلی مهم می دانم. ولی یک ملت همان 
طور که به آزادی احتیاج دارد به نان هم احتیاج دارد. 
نمی شــود به مردم گفت شما آزادی بخورید یا گفت 
شــما نانتان را بخورید و حرف زیادی نزنید. بنابراین 
حکومــت اگر می خواهد ســالم باشــد، باید مردم را 
مهمیز نزند و مردم آزاد باشند حرفشان را بزنند. البته 
شاید وقتی حرف بزنند حرف حساب نزنند، ولی حرف 
ناحساب هزینه آزادی داشتن است، هدایت افرادی 

که حرف ناحساب می زنند، خرج آزادی است. 
لذا من این بحث های توســعه سیاسی و اقتصادی را 
زائد می دانم. حداکثر می گویم آزادی تقدم رتبی دارد 
و از نظر اهمیت خیلی مهم تر است، ولی از نظر واقعی 
نان مهم تر اســت. اگر نان نباشد، آزادی نیست، دین 

هم نیست. 

جلو یک رانت 1000 میلیاردی را گرفتیم
گفته اید قرار اســت در سمن »دیدبان شفافیت و عدالت« با 
فساد مبارزه کنید. آیا فعالیتتان را شروع کرده اید؟ چه کارهایی 

انجام داده اید؟ 
حدود دو ســال پیش یک عده از دوســتان جوان تر آمدند نزد من و گفتند تو با 
این ســابقه ای که در این کار داری و به این صفت شناخته شده هستی و مورد 
اعتماد رهبری و مردم هســتی، چرا این طور سازمان نایافته کار می کنی؟ این 
طوری سِــنت هم که بالا می رود، از دست می روی و کاری هم از تو باقی نمی 
ماند. پیشــنهاد کردند با کمک دوستان پاکی که داری یک سازمان مردم نهاد 
تاســیس کن، ما هم کمک می کنیم. من گفتم اگر شما مثل حلف الفضول یا 
پیمان جوانمردان در زمان پیغمبر عمل می کنید، من هســتم. همان طور که 
آن زمان پیغمبر حاضر بود با مشــرک بسازد تا جلوی زورگویی به مردم را بگیرد، 
اینجا هم نباید حســاب اصاح طلب و اصولگرا و مسیحی و یهودی و زرتشتی 
جدا باشد. هرکس پاک باشد و حاضر باشد برای مبارزه با ناپاکی هزینه پرداخت 

کند، با ماست. 
ایــن طور بود که رفتیم ســراغ هر دو جناح، از مرتضی نبوی تا دکتر حســین 
نمازی، از فرشــاد مومنی تا نادران. با بیش از40 نفر در  این مورد دیدار کردم 
و فقــط یــک نفر در این میــان مایوس بود و مــی گفت ایــن کار نتیجه نمی 
دهد. دوســتان اصاح طلب گفتند ما موســس نمی شویم ولی از تو حمایت 
می کنیم. موسســین 10 نفر شــدند، بنده و آقایان نادران، نجابت، دهقان، 
بحرینی، کوثری، امیرآبادی، ســروری، نبوی و فرشــیدی. یک ســال و نیم 
طول کشــید تا از وزارت کشــور جواز سمن را گرفتیم و بعد هم آن را به عنوان 
مؤسســه غیرسیاسی و غیرانتفاعی نزد ثبت شرکت ها به ثبت رساندیم. با این 
قرار که ما در اینجا هیچ کار سیاســی نمی کنیم و به هیچ چیز نگاه سیاســی 
بــه معنای حزبی و جناحی نداریم. طبق اساســنامه هم 4 وظیفه برای خود 
مشخص کردیم. شناسایی ســاختارهای فسادزا و ارائه جایگزین هایی بران 
آن ها به دولت و قوای دیگر، شناســایی مقررات فسادزا و پیشنهاد جایگزین 
هایی برای آن ها، شناســایی مفسدان بزرگ و کمک به تعقیب و مجازات آن 

ها و در نهایت آموزش حقوق شهروندی. 
کارهایی هم تاکنون انجام داده ایم و در برخی موارد ما وارد شــدیم و پیشنهاد 
کردیم و دولت به حرف کارشناسی ما گوش داد و کار متوقف شد. مانند کوشش 
برای جلوگیری از خارج کردن محصولات پتروشــیمی از بورس کالا و فروش 
در بازار به اصطاح آزاد. برغم فشــار وزیر صنعت و معدن و تجارت، کارگروه 
تنظیم بازار اســتدلال های دیدهبان شفافیت و عدالت را پذیرفت و اجازه این 
کار را نداد. اگر کوشــش دیدهبان نبود و محصولات پتروشیمی از بورس کالا 
خارج می شد و معامات در بازار غیرشفاف انجام می گرفت، رانت ایجاد می 
شد. برآورد مرکز پژوهش های مجلس از مقدار این رانت 1000 میلیارد تومان 
بود؛ یعنی 1000 میلیــارد تومان باید از جیب کوچک میلیون ها مصرفکننده 

به جیب گشــاد تعداد معدودی سهامدار بنگاه های پتروشیمی واریز می شد. 
همین طور اســت کوششــی که برای تبیین الگوی قراردادهای نفتی صورت 
گرفت که انشاءالله با حمایت مردم و رسانه ها بتوانیم آن را به سرانجام برسانیم؛ 
وگرنه باید منتظر ده ها کرســنت دیگر باشیم، غیر از آثار تخریبی متعدد دیگر. 
کل فعالیت ها هم غیرانتفاعی اســت و اعضا باید حق عضویت بدهند. اینجا 
خانه همه اســت، خانه هرکسی که می خواهد پناه دیگران شود و از خود مایه 
بگــذارد. به شــما و همه کاربران محتــرم تابناک که اهل این کارها هســتند 

پیشنهاد می کنم عضو شوید. 

مبارزه با فساد زمانی شدنی است که 
سیاسی نشود

آسیبی که الان وجود دارد، برخوردهای کاملا 
سیاســی در موضوع های اقتصادی اســت. 
اصولگراهــا بــه دنبال زدن اصــلاح طلب ها 
هســتند و به عکس. این موضوع چه آسیب 
هایی می زند و راهکار شما برای آن چیست؟
آســیب که معلوم اســت می زند. مبارزه با فساد زمانی 
موفقیت آمیز است که سیاسی نشود. چون اگر سیاسی 
شــود افراد می روند پشت این دو گروه سیاسی پنهان 
می شوند. فاسدها به پول گرایش دارند ولی خودشان را 
پشت گرایش های فکری پنهان می کنند. لذا آن هایی 
که می خواهند با فساد مبارزه کنند باید خودشان را مبرا 
نگه دارند. این راه حل مسئله است و شدنی هم هست. 
من اولین جلســه ای که برای دیده بان برگزار کردم، 
در بین مدعوین از پرفســور رفیع پور بود تا آقای واعظ 
مهدوی کــه یک اصاح طلب عدالت خواه اســت تا 
فرشاد مومنی و عباس شاکری و آقای ریاحی و خیلی 
از دوستان اصاح طلب من. این آدم ها از هر دو جناح 
می توانند دور هم جمع شوند و کمک کنند تا کم کم یخ 
ها آب شود و بفهمند شاخ و دم نداشته اند! در مجلس 
هم نماینده اصاح طلبــی بود که من با خاطرجمعی 

پشت سرش نماز می خواندم و قبولش داشتم. 
درمــورد توافــق دولت با کارگــروه اقدام مالی، شــما یکی از 
منتقدان هستید. این در حالیست که خودتان در مجلس نهم 
قانون مبارزه با پولشــویی را تصویــب کردید که در آن عنوان 
می شود که اطلاعات افراد مشکوک به مراجع ذی ربط داده 

می شــود. گفته اید از این مسئله که این 
مراجع چه کسانی هســتند، غافل بوده 

اید. چرا؟ چطور شد که غافل بودید؟
من یــک چیز دیگری هــم گفتــم و آن اینکه ما آن 
تعهــدی کــه این ها ســپرده انــد و آن نقشــه اقدام 
)Action Plan( را نمی دانیم. باید بدانیم تا بتوانیم 
قضاوت کنیم. دیروز یک جلسه ای در مرکز پژوهش 
ها بود و دیدهبان هم دعوت بود و من رفتم. چند تا از 
مسئولان ذیربط بودند و توضیح دادند که توضیحات 
خوبــی بود. گفتنــد این تعهدات در ایــن مرحله چیز 
بدی نیســت، آن ها توصیه کرده اند و توصیه شــان 
عقایی اســت، ما انجام می دهیــم و ضرر هم نمی 
کنیــم. من گفتم در این مرحله ممکن اســت همین 
طور باشد ولی نگران مراحل بعد باشید. من از آن ها 
ایراد گرفتم که مشکل شــما این است که لاپوشانی 
مــی کنید و نمــی آیید همیــن حرف هــا را به مردم 
بزنید. گفتند این ها مسائل فنی است و مردم متوجه 
نمی شــوند. گفتم الان مثل قدیم نیســت و ســطح 
تحصیات بالا رفته مضافا اینکه مســائل آن قدرها 
پیچیده نیست. خاصه حرفشــان این بود که مجاز 
نیســتند! من هم گفتم برعکس طبق قانون انتشار 
و دسترســی آزاد به اطاعات شــما مجاز به کتمان 
نیســتید. لذا من منتظرم این متن به دست من برسد 
و تــا نبینم نمی توانم قاطعانه حــرف بزنم.  چنان که 
در قصه برجام قسمت های اول خیلی امیدوارکننده 

بود و حتی من مصاحبه جانب دارانه کردم ولی هرچه جلوتر رفتم اشــکالات 
یکی یکی آشکار شد. 

فیش های حقوقی زیباترین جلوه شبکه های اجتماعی بود
برخــورد دولت را با موضوع حقوق هــای نامتعارف چطور می 

بینید؟ 
نامتعارف یعنی چه؟ این ها حرام خواری اســت. این ادبیات زشتی و پلشتی این 
آزمندی بی شرمانه را می پوشاند. اما به طور کلی من از اول توصیه کرده ام این 
روزهــا به دنبال مقصر نگردیــم. اول باید جلوی آن را بگیریم. مثل وقتی که در 

ماهشــهر آتش سوزی شد، کسی فکر نکرد چه کســی دستگاه آتش نشانی را 
بیرون برده است. اول آتش را خاموش کردند و بعد به دنبال عوامل و مقصران 
گشتند. الان یک سیلی آمده است که سیل بابرکتی است. می شود کاری کرد به 
جای اینکه سیل خانه را خراب کند، به طرف سد برود تا بعدا بشود از آن استفاده 
کرد. این سیل را انگیزه، هوشیاری مردم و به ویژه شبکه های جدید اجتماعی 
خلــق کردند. اگر این فناوری نبود، این اتفاق نمــی افتاد. الان باید دولت قدر 
شبکه های اجتماعی را بداند و ببیند که با آن، چه کارها می شود انجام داد. البته 
با آن می شــود کارهای ضد ملی هم انجام داد. ولی ما باید اول آن را بپذیریم و 
بعد با آن راه بیاییم و کمکش کنیم تا کارهای ملی کند. این موضوع فیش های 
حقوقــی یکی از زیباترین جلوه های نقش شــبکه های اجتماعی بود. در واقع 
اگر این شبکه ها هیچ کار دیگری برای ایران نکرده باشند، اگر همین یک کار 
را قدر بدانیم نگاه رسانه ای مان تغییر می کند. زمانه عوض شده است، شما با 
بستن نمی توانید کاری از پیش ببرید. اگر ببندید می رود از جای دیگر سردرمی 
آورد، امکانــش را هم دارد و خیلی هم قوی تر عمل می کند و شــما را می زند. 
شــما آن را بپذیرید و بشناســید و نبندید تا مردم احساس خفگی نکنند و سراغ 
روش های نامناســب نروند. لذا از این اتفاق میمون و مبارک باید استفاده کرد. 
این اتفاق باعث شــد تا ارزش افکار عمومی معلوم شود. دولت هم اولش گفت 
ما تقصیر نداشتیم بقیه تقصیر داشتند. اما دولت در استقبال از این ماجرا نسبتا 
خوب عمل کرد. وقتی می گویم دولت منظورم حکومت اســت. ولی سرعتش 
کافی نبود. مثا اولین بار من اوایل اردیبهشت بود که درمورد حقوق ماهانه 35 
میلیونی یک مدیر دولتی در رســانه گفتم و البته اسمش را نیاوردم. فردای آن 
روز رئیس دفتر آقای جهانگیری به من زنگ زد که این فرد چه کسی است. من 
گفتم فانی اســت. آقای جهانگیری همان زمان می توانست با یک تلفن خبر 
را ارزیابی کند و پس از اطمینان فورا اقدامی مؤثر انجام دهد، ولو موقت، و آن 
را رسانه ای کند. در این صورت وقتی فیش حقوقی بیمه 10 روز بعد منتشر می 
شد، توپ زیر پای دولت بود. اما این تاخیر این ضرر را به دولت زد و درواقع به کل 
سیستم و نظام زد. حالا هم باید دولت در برخورد و مجازات ها خوب عمل کند. 
مثا باید این مدیران عزل شــوند نه اینکه دولت استعفایشان را بپذیرد. استعفا 
یعنی او نمی خواهد با ما کار کند، در صورتی که این ما هستیم که می گوییم او 
لایق کار با ما نیست.  استدلال حقوقی محکم وجود دارد که دریافت کنندگان 

این حقوق ها، خیانت کرده اند و با خائن هم باید مثل خائن ها برخورد کرد. 
بعد ما باید سراغ علت های اصلی تری برویم که باعث این موارد شده اند. مهم 
ترینش انتصابات نامناســب اســت. یعنی وقتی کار دســت آدم هایی باشد که 
حریص و بی لیاقت باشــند و به جای رقابت به واســطه رفاقت بالا آمده باشند، 
اگــر نتیجه غیر از این بشــود تعجب آور اســت. لذا قدم بعدی بایــد برخورد با 
انتصابات غیرشفاف و غیرمناسب باشد. مثا در یک دستگاهی یک فردی که 
لیسانس الهیات دارد، مسئول یک کار صنعتی خیلی 
مهم شــده است. این معلوم است که کار را خراب می 
کند، گر چه آدم خوبی باشــد و اگر آدم بدی باشــد کار 

را خرابتر می کند.
شــما پیش تــر از یقــه ســفیدها و اقدامات 
اقتصادی که از سوی برخی نهادهای قدرت 
انجام می شــود، به تفصیــل صحبت کرده 
بودید. به نظر شما بعد از برخورد با این حقوق 
های نامتعارف، آیا نوبت این نیست که سراغ 
همان امتیازات ویژه ای که شما از آن صحبت 

کرده بودید برویم؟
به جــای نامتعارف بفرمایید نامشــروع!  بله علت این 
مســائل یکی اش انتصابات اســت و یکی دیگر رانت 
هایی است که به دستگاه های خاص داده می شود. 
هرچند انتصاب ها از نظر من مهم تر است. مثا سپاه 
طبق قانون اساسی مورد رجوع برای سازندگی است. 
تا اینجا قابل دفاع است البته روشش می تواند بهتر از 
این باشد. یک مثالی از ژنرال پینوشه بزنم که یک کار 
عقانی کرد. زمانی که می خواست در شیلی از شمال 
تا جنوب بزرگراه بسازد، بزرگراه را قطعه بندی کرد و هر 
قطعه را تحویل یک لشگر از ارتش شیلی داد. به جای 
آن که برای ســاخت هر قطعه با لشگر ذیربط قرارداد 
پیمانکاری ببندد کارشان را مأموریت جنگی به حساب 
آورد و حق مأموریت جنگی داد. لشگری یک قطعه را 
گرفت و در واقع به هر کدام یک ماموریت جنگی داد و 
حســب کیفیت و زمان مناسب تر جایزه و مدال هم می داد. به این ترتیب همه 
می خواستند زودتر و بهتر کار را تحویل دهند. لذا فرمانده انگیزه داشت که آدم 

های خوبی را به ارتش جذب کند تا کار زودتر جمع شود. 
ولی ما پروژه پیمان می دهیم و این خوب نیســت. اگر ســپاه و یا ارتش کاسبی 
کنند یا به اسم آن ها کاسبی شود، در هر رشته ای می توانند کاسبی کنند. آن 
وقت چون نیروی مســلح است راحت تر جواز می گیرد، راحت تر ارز می گیرد، 
به این دلیل که از او حســاب می برند. این ها مضر اســت. ولی اینکه می گویند 
هر جای اقتصاد ایران را نگاه می کنی سپاه است، این درست نیست. قضاوت 

منصفانه نیست. 

رحمانیفضلی:انتخاباترارسماازآذرماهآغازمیکنیم
وزیر کشــور با بیان اینکه فضای کشــور از نیمه دوم امســال عماً انتخاباتی خواهد شد، از آغاز رسمی انتخابات از آذرماه امســال خبر داد. عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور پیش از ظهر امروز در 
همایش مشاوران امور روحانیون استانداری های سراسر کشور با ترسیم شرایط سیاسی، اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی کشور به موضوع برگزاری انتخابات ریاست جمهوری ، شوراهای اسامی 
شــهر و روســتا و میاندوره ای مجلس شــورای اسامی در چهار حوزه انتخابیه پرداخت و گفت : از آذرماه امسال رسماً انتخابات را شــروع خواهیم کرد و با آغاز فعالیت دانشگاه ها در مهر ماه امسال 
فضای کشــور از نیمه دوم امســال عماً انتخاباتی خواهد شد. رحمانی فضلی انتخابات را مانور قدرت ملی و نمایش مردم سالاری دینی از طریق انتقال قدرت خواند و گفت : همه باید بر این موضوع 
متمرکز شویم که انتخابات قانونی ، سالم و امن برگزار شود. وزیر کشور با بیان اینکه وضعیت اقتصادی کشور از ثبات لازم برخوردار است افزود: درحوزه اقتصادی تأکید مقام معظم رهبری و رئیس 
جمهور روی اجرای اقتصاد مقاومتی اســت و برای پیشــبرد آن لازم اســت همه پای کار بیایند بویژه آنکه در موضوعاتی مثل نرخ ارز و کالاهای مصرفی مردم نوسانی در کشور مشاهده نمی شود 

و تورم کنترل شده است.

سیاسی
یکشــنبه 3 مــرداد مــاه 1395

این موضوع فیش های 
حقوقی یکی از زیباترین 

جلوه های نقش شبکه های 
اجتماعی بود. در واقع اگر 

این شبکه ها هیچ کار دیگری 
برای ایران نکرده باشند، اگر 

همین یک کار را قدر بدانیم 
نگاه رسانه ای مان تغییر می 

کند. زمانه عوض شده است، 
شما با بستن نمی توانید کاری 
از پیش ببرید. اگر ببندید می 

رود از جای دیگر سردرمی 
آورد، امکانش را هم دارد و 
خیلی هم قوی تر عمل می 

کند و شما را می زند. شما آن 
را بپذیرید و بشناسید و نبندید 

تا مردم احساس خفگی 
نکنند و سراغ روش های 

نامناسب نروند

اولین بار من اوایل 
اردیبهشت بود که درمورد 

حقوق ماهانه 35 میلیونی یک 
مدیر دولتی در رسانه گفتم 
و البته اسمش را نیاوردم. 
فردای آن روز رئیس دفتر 

آقای جهانگیری به من زنگ 
زد که این فرد چه کسی 

است. من گفتم فلانی است. 
آقای جهانگیری همان زمان 

می توانست با یک تلفن 
خبر را ارزیابی کند و پس از 
اطمینان فورا اقدامی مؤثر 
انجام دهد، ولو موقت، و 

آن را رسانه ای کند. در این 
صورت وقتی فیش حقوقی 
بیمه ده روز بعد منتشر می 

شد، توپ زیر پای دولت بود. 
اما این تاخیر این ضرر را 

به دولت زد و درواقع به کل 
سیستم و نظام زد.


